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   Vážení spoluobčané. 
 

Po dlouhé odmlce přinášíme ty nejdůležitější a nejaktuálnější informace. Ne, že by doposud žádné 

důležité informace nebyly, ale jejich sled a změny byly tak rychlé, že než bychom Vám informace 

přinesli, už by byly staré. Všeho byly a jsou plné sdělovací prostředky a tisk, takže nepředpokládáme, 

že je mezi našimi obyvateli někdo, kdo by neměl aktuální informace o „covid 19“, stoupajících cenách 

energií, potravin a všeho, nedostatku téměř veškerého materiálu, válce na Ukrajině. O tom Vám tu psát 

nechceme, i když je to nepříjemné a ovlivňuje a bude to ovlivňovat naše životy a životní úroveň. 
 

V následujících řádcích Vám sdělíme, co nás v obci zásadního čeká ještě v tomto roce. A nebude 

toho zrovna málo.   

 Již v týdnu po Velikonocích začne další etapa výstavby chodníků, a to od obchodu na křižovatce 

směrem na Milovice. První práce započaly již tento týden, kdy dochází k vytyčení sítí a jsou prováděny 

další přípravné práce před vlastním „kopnutím“ do země. To by mělo proběhnout podle harmonogramu 

právě v týdnu po Velikonocích a začne se u obchodu. Realizovány budou ucelené úseky mezi místními 

či účelovými komunikacemi, a to i s ohledem na dopravní omezení. Výstavbu chodníků bude provádět 

firma KVIS Pardubice, která nabídla ve výběrovém řízení nejlepší cenu. Oproti etapě předchozí, kdy 

firma realizovala i veřejné osvětlení, neboť bylo součástí projektu chodníku, tak u této etapy tomu tak 

není. Veřejné osvětlení se ale dělat bude. Máme na něj územní rozhodnutí a je třeba do budoucích 

chodníků alespoň položit kabely a osadit pouzdra na stožáry. Bohužel se nám nepodařilo tuto zakázku 

vysoutěžit, a to i z důvodu prodloužení projekčních prací, a tak jsme souhlas na stavbu dostali až 

v době, kdy jsme měli vybránu firmu na výstavbu chodníků. S ohledem na to, co se dnes děje s cenami 

materiálů a jaké jsou termíny jejího dodání jsme ale rádi, že jsme smlouvu na realizaci chodníků 

podepsali ještě v době, kdy byly ceny relativně normální. Veřejné osvětlení tedy v trase chodníku 

budeme realizovat vlastními zaměstnanci. Jinou možnost nemáme, neboť čas hraje proti nám. Když už 

se dalo předpokládat, že to takto dopadne, začali jsme shánět materiál a řešili především jeho 

dostupnost a až následně cenu. Máme objednán materiál na celou stavbu a ten by nám měl být 

postupně zavážen. Věříme, že nenastanou žádné komplikace s dodávkou, abychom nebrzdili stavbu 

chodníku. Současně budou do chodníku ukládány i chráničky na optické kabely k jednotlivým 

nemovitostem. To bude další souběžná práce, která bude vyžadovat koordinaci. Projekt této etapy 

chodníků se začal vytvářet již v roce 2017 a do získání stavebního povolení uplynuly téměř 3 roky. 

V červnu 2020 jsme obdrželi na tuto akci stavební povolení. Následně se začalo s přípravou žádosti              

o dotaci, díky které se sníží náklady obce na stavbu. Žádost byla podána koncem roku 2020. 

V polovině roku 2021 jsme obdrželi Rozhodnutí o poskytnutí dotace s podmínkami, které je třeba 

dodržet a dokumenty, které je třeba ještě doložit k tomu, aby byla podepsána Smlouva                                       

o spolufinancování, jenž teprve definitivně stvrzuje, že peníze a v jaké výši obdržíme. Jedním 

z dokumentů, které bylo třeba doložit byla i Smlouva o dílo se zhotovitelem. Ten byl vysoutěžen                        

a vybrán až koncem roku 2021 a k podpisu smlouvy došlo v lednu 2022. Následně jsme připravili                     

a odeslali soubor dokumentů poskytovateli dotace, který doposud ještě nepřipravil Smlouvu                             

o spolufinancování, nicméně máme příslib, že tomu tak bude nejpozději v průběhu měsíce května 

2022. Současně ale dle podepsané smlouvy o dílo se zhotovitelem již v té době bude probíhat realizace 

vlastní stavby. Vše se na úřadech zdrželo mimo jiné i tím, že pro rok 2022 nebyl v řádném termínu 

schválen státní rozpočet a čerpání probíhalo podle rozpočtového provizoria. Tak věřme, že vše 

proběhne tak, jak je dáno rozhodnutím o poskytnutí finančních prostředků a nebudeme muset celou 

stavbu financovat sami. Pro Vaší informaci, cena za realizaci a další náklady této etapy výstavby 

chodníků je téměř 9,8 milionu korun českých. Dotace by měla činit cca 4,1 milionu Kč. Zbývající část 

jde z rozpočtu obce z finanční rezervy z kladných výsledků hospodaření let minulých. Již bylo 

zmíněno, že projekt začal v roce 2017 a prošel dlouhým procesem. Pro připomenutí ho znovu umístíme 



na internetové stránky obce, do důležitých dokumentů elektronické úřední desky, kde bude možné do 

něj nahlédnout a zjistit například trasy chodníků a další podrobnosti. Pro ty, kteří nemají přístup 

k internetovým stránkám obce je možnost se na projekt osobně podívat na obecním úřadě. Ve středu 

20.4. od 16 do 18 hodin bude projekt připraven přímo v zasedací místnosti obecního úřadu ve Stratově, 

kde bude přítomen starosta obce a pokusí se zodpovědět případné dotazy. Pokud by byly nějakého 

odborného charakteru, tak si dotazy zapíše a zodpoví je projektant nebo stavbyvedoucí. Ten bude 

komunikovat s majiteli nemovitostí, kterých se stavba přímo bude dotýkat a částečně je na nezbytně 

nutnou dobu může i omezit v průběhu celé stavby. Stavbyvedoucím je pan Koutný, telefon 

720 072 441, email: miroslav.koutny@kvis.cz. Dle naší dohody bude s majiteli komunikovat průběžně, 

tak věříme, že vše proběhne bez nějakých větších komplikací a na konci srpna 2022 budeme 

kolaudovat a plně využívat další etapu chodníků, která by měla výrazně zvýšit bezpečnost pohybu 

chodců po obci. Pokud by v průběhu stavby vznikl nějaký problém či nejasnost související se stavbou, 

můžete kontaktovat stavbyvedoucího na výše uvedených kontaktech. Jen si dovolujeme požádat, aby to 

byly opravdu věcné dotazy či připomínky. Nemělo by se jednat například o dotaz typu, kdy budete 

dělat u nás. To byste se měli dozvědět z té průběžné komunikace mezi stavbyvedoucím a Vámi. 

Současně to bude zřejmé i z pohybu techniky po stavbě. Děkujeme za pochopení a respektování 

omezení, jež mohou při stavbě vzniknout. Mimo jiné se může jednat v některém období i o to, že 

nebudou svítit všechny lampy veřejného osvětlení, protože stávající budou v trase chodníku a nové 

ještě nebudou osazeny a zprovozněny. 

 Další velmi důležitou a dlouho připravovanou stavbou je připojení vrtu HSV-1, který byl v roce 

2014 vyvrtán do hloubky cca 110 metrů jako hydrogeologický průzkumný vrt, na síť veřejného 

vodovodu Stratov. Připojení nového vrtu je mimo jiné důležité ke zvýšení množství vody pro dodávku 

obyvatelům, která v některých letních dnech šplhá až přes 200 m3 za den, což stávající vrt a čerpadla 

v něm jen velmi obtížně doplňuje, především pak pokud by takových dnů mělo být několik za sebou. 

To je tedy jedna z částí projektu, kdy současně dojde k úpravám a výměně čerpadel i u používaných 

vrtů, změně výstroje a napojení u jednotlivých vrtů a následně pak k oplocení objektu z důvodu 

vymezení ochranného pásma. Další částí stavby bude výstavba úpravny vody, která by měla vodu 

různých kvalit ze třech vrtů smíchat a upravit je na vodu, jež bude stabilně odpovídat vyhlášce o kvalitě 

vody. To se týká především dusičnanů, které se v periodách, podle výše spodní vody a například při 

dlouhodobých deštích občas ve vodě objeví v nadlimitním množství. Nyní je tedy situace dá se říci 

stabilizovaná, nicméně po výstavbě úpravny vody budou ty výkyvy eliminovány technologií úpravny. 

Stejně tak bude potlačeno množství minerálů, chloridů a výše konduktivity, které dělají momentálně 

naši vodu takovou, jaká je.  Její kvalita a složení je dáno podložím, které neovlivníme a doposud                   

se voda upravuje jen desinfikováním, aby se zabránilo vzniku škodlivým mikrobiologickým 

organismům. Současně by mělo dojít i částečnému změkčení vody, ovšem nečekejme, že to bude                   

na úroveň vody na horách, že z toho naopak uděláme vodu měkkou. Tvrdá voda je zdravější pro naše 

tělo, ale škodlivější pro spotřebiče, vodovodní potrubí v domácnosti, atd. My bychom se měli dostat               

na nižší tvrdost, než jsme nyní, bude to určitě lepší, měli bychom to postupně poznat právě                             

na spotřebičích. Veškerá úprava vody, aby byly její dodávky ve stabilnější kvalitě a měli jsme nějaký 

rezervoár pro „suché“ dny, ale i pro rozvoj obce a přibývající počet obyvatel, aby bylo vody dostatek 

pro běžnou potřebu. I tak se může v budoucnu stát, že budete požádáni o omezení závlahy a používání 

vody pro jiné potřeby, než v domácnosti. V tom případě Vás žádáme o respektování tohoto požadavku. 

V minulosti, když se něco podobné vyhlásilo, tak byl efekt, alespoň v prvních hodinách úplně opačný. 

Máme průběžný přehled o přitékající vodě do vodárenského domku a odtékající vodě z vodojemu                 

do obce a po vyhlášení se minimálně na několik hodin spotřeba spíše zvýšila, než snížila. Tak ještě 

jednou Vás žádáme o respektování případných výzev či nařízení o omezení používání vody z veřejného 

vodovodu na jiné účely, než na osobní používání. Voda tedy bude upravována, ale to s sebou 

samozřejmě přinese zvýšení nákladů na její distribuci, tedy od čerpání z vrtů až po dodávku                         

do jednotlivých domácností. Bude se jednat o provozní náklady na zařízení, jejichž některé části (různé 

filtry, atd.) mají omezenou životnost danou kvalitou surové vody z vrtů a také jejím množství. Zvýší se 

náklady na elektřinu a další provozní náklady. Část vody, například z důvodu praní filtrů, atd., z vrtů 

nepůjde do veřejného vodovodu, ale do kanalizace, což opět navýší provozní náklady. Náklady                      
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na elektřinu stouply již na podzim a stoupají neustále, což vidíme a slyšíme v podstatě každý den                 

ve sdělovacích prostředcích. Pro rok 2022 jsme ponechali cenu vodného i stočného (bez servisních 

zásahů, ty jsou vzhledem k uplynutí desetileté lhůty udržitelnosti dotace na veřejný řad i přípojky, 

v našem případě podružné řady, již placeny) na stejné výši, mimo jiné i proto, že těch špatných zpráv                

a zdražování je všude okolo spousty. V dalších letech se ale do výše vodného zvýšené náklady                       

na čerpání, úpravu, ale i celkový provoz postupně promítnou. Nyní ještě krátce k akci připojení vrtu                  

a výstavby úpravny vody. Realizace by měla být zahájena začátkem května a podle podmínek veřejné 

zakázky a návrhu Smlouvy o dílo, jež bude zhotovitelem podepsána v právě v těchto dnech, bude trvat 

od převzetí staveniště do předání ke zkušebnímu provozu 24 týdnů, tedy někdy do listopadu. 

V průběhu stavby budou časové úseky, kdy bude omezena, v krajním případě i přerušena dodávka vody 

do veřejného vodovodu, ale spolu s realizační firmou se budeme snažit to naplánovat tak, aby to bylo 

v minimální míře. Bez nějakého alespoň krátkodobého omezení to ale přepojit z jednoho stávajícího 

systému na úplně jiný nepůjde. Předem děkujeme za pochopení. O všem, a především o termínech 

případného omezení či přerušení, Vás budeme v dostatečném předstihu informovat, samozřejmě pokud 

to nebude nějaká havárie. Ještě při úplnost uvádíme i finanční náročnost akce. Kompletní realizace                  

a k tomu další náklady na projekt, stavební dozor a další věci se vyšplhají k 6 milionům korun českých. 

Stejně jako u chodníků máme příslib dotace ve výši 3 miliony korun. Prozatím nemáme Smlouvu                      

o spolufinancování, neboť k jejímu vydání my musíme dodat mimo jiné Smlouvu o dílo                              

se zhotovitelem, která se podepisuje právě v těchto dnech. Náš podíl, pokud tedy vše dobře půjde                

a dotaci obdržíme bude nějaké 3 miliony korun. Tato částka se žádným způsobem nepromítá do výše 

vodného. Jde přímo z rozpočtu obce z rezerv kladných hospodářských výsledků let minulých, 

jednoduše z našetřených peněz. 

Aby toho nebylo málo, tak dle plánu oprav a údržby vodojemu na letošní rok vychází kompletní údržba 

vnitřní části nádrže na vodu, včetně nátěru. To obnáší vypuštění vodojemu, vyčistění, nátěr minimálně 

ve dvou vrstvách. Odstávka vodojemu je pro tento případ zhruba jeden měsíc. Bez vody bychom 

nebyly, to je samozřejmé, ale provoz by byl přímo z čerpadel z vrtů, což s sebou nese určitá omezení. 

Toto jsme již před několika lety, v roce 2016 absolvovali a trvalo to cca 14 dní. Prozatím nevíme, jestli 

a kdy by to bylo realizováno, neboť to musí být v souladu s výstavbou úpravny. Tedy nejprve 

proběhnou jednání mezi firmou, jež nám zajišťuje údržbu vodojemu a firmou, jež bude realizovat 

úpravnu. Výsledek jednání se včas dozvíte. Prozatím ho neumíme předvídat a je možné, že nátěr 

vnitřní části vodojemu bude o rok odložen. Uvidíme. 

 Současně s výstavnou chodníků máme v plánu nechat předělat oplocení Pomníku padlých 

v historické části obce. Především je to druhá etapa opravy či údržby pomníku, kdy před 8 lety byl 

tento restaurován a dále jsme měli v plánu obnovit oplocení. Současně je chodník naprojektován 

v jednom místě tak, že vodící linií chodníku je podezdívka oplocení. To by znamenalo, že dalších deset 

let nebudeme moci s oplocením něco dělat. Chceme to tedy realizovat současně s výstavbou chodníků. 

Máme za to, že si to pomník a především ti, jejichž jména na pomníku figurují, zaslouží. 

 To je z těch důležitých aktualit a větších akcí vše. Nyní již k takovým běžným záležitostem, které 

považujeme za důležité sdělit či zopakovat. Není to seřazeno podle důležitosti, ale podle toho, jak si 

průběžně připravujeme osnovu k této tiskovině. Co nás trápí a s přicházejícím teplejším počasím bude 

aktuální, jsou exkrementy po psech. Po celé obci jsou nějak rovnoměrně rozděleny koše se sáčky na psí 

exkrementy, tak je prosím používejte. Je nevkusné a nevzhledné, když se všude možně válejí psí 

výkaly. Psi za to nemohou, ale jejich páníčci ano. Z našeho pohledu úplně základní věc, kterou někteří 

z našich obyvatel nejsou schopni dodržovat, někteří možná i úmyslně. Prosím zamyslete se nad tím. 

Pes má být na veřejném prostranství na vodítku, to je první věc. Pokud už má potřebu, kterou někde 

vykoná, tak páníček by to měl automaticky po něm uklidit. Výkaly jsou všude možně, v trávě,                       

na chodnících, v parku a není žádný problém do toho šlápnout, což je opravdu nechutné. A to se 

nebavím o tom, když naši zaměstnanci sekají a když se to dostane pod křovinořez, co se asi stane?                  

Tak prosím využívejte sáčky a koše. Pak už zbývá jedině vyhláška o pohybu psů, kde se omezí 

prostory, v nichž se pes může pohybovat, a to předpokládám nechceme. Když už jsme zmínili koše, tak 

něco málo o odpadech. V loňském roce jsme doplnili některá místa tříděného odpadu o další kontejnery 

či nádoby na další dotřídění. Konkrétně na křižovatce je kontejner na plechovky, kovové obaly a dále 



pak popelnice hnědé barvy na bioodpad z domácností, tedy zbytky ovoce, zeleniny skořápky z vajíček, 

atd. nikoliv zbytky jídla, ty tam nepatří. Je to spíše na zkoušku, a i když víme, že to je pro spoustu lidí 

daleko, využívejte prosím tuto možnost a nevhazujte tento bioodpad z domácnosti do popelnice                      

u domu. Jde o to, abych do popelnice u domu dávali opravdu jen to, co nejde vytřídit. Tyto hnědé 

popelnice, pokud se to osvědčí, což se zatím nestalo, dáme na všechna místa tříděného odpadu, ale 

chceme vědět, že budou využité. Prozatím, při kontrole obsahu a množství ten pocit nemáme.                    

Tak bychom na Vás chtěli apelovat, pojďme to využívat, klidně nám napište, zavolejte, jak to vidíte Vy.                  

Co se týče odpadů, tak od roku 2021 je změn, o které jsme Vás informovali na webových stránkách,       

ve vývěsce a v rozhlase. Komunální odpad se od roku 2021 váží. Ze zákona je limitní množství 

komunálního odpadu na trvale přihlášeného obyvatele, které se každým rokem snižuje. Pro letošní rok 

je to 180 kg na obyvatele a rok. V loňském roce, kdy byl limit 190 kg na osobu a rok jsme tuto hranici 

překročili již v srpnu. Po překročení hranice se zvyšuje základní poplatek za ukládání na skládku               

z 500 Kč za tunu na 900 Kč za tunu pro tento rok a v roce 2030 na 1800 Kč za tunu. Náklady na 

komunální odpad raketově rostou, což se jen z části promítá do výše poplatku za komunální odpad pro 

obyvatele. Z velké části to navýšení pokrývá rozpočet obce. My to můžeme částečně ovlivnit tříděním 

a pak také tím, že se trvale přihlásí k pobytu Ti, kteří tu sice bydlí, odpad produkují, ale do toho vzorce 

počet trvale přihlášených obyvatel * 180 kg se nezapočítávají. Rád bych touto cestou apeloval, aby Ti, 

kterých se to týká zvážili přihlášení trvalého pobytu do naší obce. Kormě toho, že se zlepší ten poměr        

u odpadů, tak za každého trvale přihlášeného obyvatele dostáváme nějakou částku ze sdílených daní, 

tedy by se zvýšil i příjem do obecního rozpočtu. Předem děkujeme, že o tom budete alespoň přemýšlet. 

 Dále bych se chtěl zmínit o informování obyvatel. Věřím, že jste si všimli, že máme nové webové 

stránky, k čemuž jsme byli částečně „donuceni“ změnou zákona o přístupu k informacím. Jakoukoliv 

novinku, kterou na webové stránky vkládáme Vám můžeme zaslat obratem do mailu, pokud se 

jednoduchým způsobem přihlásíte k odběru zpráv prostřednictvím formuláře, jež je na našich 

internetových stránkách umístěn vpravo pod kalendářem akcí. V současnosti je registrováno 111 osob. 

Rádi bychom se doslali alespoň na 300, ideálně aby byl přihlášen alespoň jeden člověk z každé 

nemovitosti. Bylo by to fajn, a takto se informace k Vám dostane nejrychleji. Kromě toho, že dáváme 

informace na webové stránky, tak většinu z nich umisťujeme ve vývěsce u obecního úřadu a pak ve 

vývěsce u obchodu. Současně dále používáme hlášení v rozhlase pro některé druhy zpráv. Věcným 

tématem je již po několik let sekání veřejných ploch. Těch ploch je opravdu hodně, sekáme přednostně 

ty velké, v parcích, okolo komunikací, k vlakové zastávce, dětská hřiště, nově v příkopech od úřadu ke 

hřbitovu a další a další plochy. Do vedlejších ulic se nedostaneme tak často a navíc tam to sekání není 

úplně jednoduché. Stojí tam na zeleni auta, takže se obsekává, vzniká nebezpečí, že ze sekačky něco 

odlétne a auto poškodí. Nehledě na to, že tam je spousta dalších věcí na obsekávání. Prosím buďte 

trpělivý, snažíme se vlastními silami ne najmutím služby tyto plochy posekat, ale zároveň při tom dělat 

i jinou práci podle potřeby – například opravy kanalizací, práce v lese na popadaných či suchých 

porostech, údržba, opravy našich nemovitostí, strojů, zařízení pro kulturu a sport. Je toho opravdu dost 

a činnost různorodá. Poděkování tedy od nás patří všem, kteří si nadále sekají, tak jak se to dělávalo 

dříve, před svým domem a zahrádkou, případně i dál. Moc si toho vážíme. Zároveň ale nemůže být 

všude a často. 

Závěrem, abychom končili trochu veseleji, tak přijměte pozvání na Pálení čarodějnic, které                          

se (doufejme, že nebude zakázáno kvůli suchu či něčemu jinému) uskuteční 30.4. tradičně v místě 

bývalé skládky a dále si do kalendářů dejte termín sobota 25.6. od 10,00 do 22,00 hodin, kdy                                

se v prostorách zahrady za obecním úřadem uskuteční v rámci oslav 665 let výročí založení obce 

taková decentní „zahradní slavnost“, na které by si měl každý přijít na své. Nevíme, jak to bude po 

těch letech, kdy se nic nedělo vypadat, proto jsme zvolili takový spíše komorní způsob a místo. 

Pozvánku ve formě plakátu na obě výše zmínění akce budou zveřejněny na webových stránkách,                    

ve vývěskách, na facebooku, v rozhlase a pokus se přihlásíte k odběru novinek, tak to budete mít                    

i v emailu. 
 

KRÁSNÉ VELIKONICE 
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